
 

 

Indkaldelse og referat af skolebestyrelsesmøde  

onsdag den 31. oktober 2018 

 

Mødedato: onsdag den 31. oktober 2018 

Mødetid: 17.00 – 19.30 

Elever fra elevrådet: Laura (9.u - Formand), 

 

Mødested: personalerummet 

Afbud fra: KH, SIH, Katrine 

Uden afbud: Marie, 

Referent: ML 

 

Dagsordenspunkt Indhold b O D Besl 

Fællessang 

Fremadrettet vil 

opgaven gå på skift, 

den som har den 

vælger og printer den 

sang, der skal synges. 

I skovens dybe stille ro 

 

Katrine laver en liste for hele året med hvem der vælger 

sange. 

    

1. 

Godkendelse af      

dagsorden/5 min 

Nyt punkt 6 ”NIK - Ny i København” - tilføjelse til 

dagsorden.  

Dagsordenen bliver ellers godkendt. 

   x 

2.  

Elevrådet/ 

10 min     

     

 

Laura, 9.U (formand) er til stede. 

Lara (8.v) og Isabella (8.v) på lejrskole. Marius (4.v) kom 

ikke.  

 

Elevrådsseminar mandag d. 19. november, hvor Steen 

deltager. 

x x x  

3.  

Tilbagemelding fra 

kontaktforældremødet 

den 23. oktober. 

Tilbagemeldinger fra 

forældremøderne. 

25-30 deltagere fordelt på alle klassetrin.  

 

Der blev drøftet følgende på mødet: 

- Skolebestyrelsens arbejde - og hvordan man som 
kontaktforældre er bindeled.  

-  NIK. 
- Sen besked til kontaktforældre om nye startende 

elever. 
- Skal der snakkes engelsk til forældremøder? 
- Usikkerhed omkring registrering af kontaktforældre 

x  x 
 



 

 

- Lån af lokaler på skolen til fælles 
klassearrangementer efter skoletid. Juleklip, 
fællesspisning mm. i vintermånederne.  

 

Axel redegør for muligheder for lån af lokaler på skolen. 

Det er svært på ØF - skolen lukker 17.00. Forvaltningens 

beslutning at skolen ikke må låne lokaler ud til forældre 

alene. Ledelsen er dog positiv omkring at finde en løsning. 

Kontaktforældregruppen går videre med løsningsforslag.  

4.   

Prognose 3/ 

ved Hans Henrik  

10 min 

Hans-Henrik orienterer om både skolens og 
fritidsordningens budget. Den økonomiske ubalance i 
fritidsdelen skal nedbringes.  
Kasper uddyber fritidsdelen. Der er mange ting, der har 
ændret sig i løbet af de sidste år (skolereform og 
sammenlægning). Det giver udfordringer. 8 37-timers 
stillinger (uddannede pædagoger) er blevet nedjusteret til 
32-timers stillinger fra næste skoleår (19/20). 
Kasper og Hans Henrik ser på mulighederne fremadrettet. 
Der vil blive et ansættelsesstop for pædagogmedhjælpere 
for en periode.  
Ubalancen i fritidsdelen skal udjævnes i løbet af de næste 4 
år. Ledelsen er fortrøstningsfulde.  
Jakob orienterer om pædagog-personalets oplevelser 
omkring prognosen og følgerne deraf.  
 

x x x  

5.  

På baggrund af 

forældrenes 

tilbagemelding i 8. 

klasse drøftelse og 

beslutning om 

udeordningen for 7. 

klasse skal fortsætter 

og hvis ja, hvornår 

denne ønskes iværksat  

8.u: Nåede ikke punktet, men Malene og Sørens    

       tilbagemelding er, at udeordningen har fungeret rigtig  

       fint. Der er holdning til et starttidspunkt for en evt. ny  

        udeordningstilladelse. 

 

8.v: Forældrene i 8.v beskrev, at eleverne havde oplevet et  

        tab af fællesskabsfølelse, så hvis der skal være en             

        udgangstilladelse, skal den gå hånd i hånd med en inde   

        -ordningstilladelse, så begge muligheder foreligger.  

         Intet forslag om opstarts tidspunkt. 

 

8.x: En generel positiv tilbagemelding på udeordning, da 

der  

       er mange børn på skolens udearealer. Presset lettes på  

        gården, hal og sal. En forælder udtalte en bekymring   

        for at nogle elever blev fristet til at begynde at ryge ved  

 x x x 



 

 

        en udetilladelse. Der blev ikke drøftet, hvornår en  

        udeordning skulle gælde fra. 

 

Axel orienterer om forbuddet mod rygning i skoletiden - det 

gælder også i udgangstilladelse. Skolen kommer ikke til at 

bruge ressourcer på at tjekke op. 

Ledelsen ser positivt på både inde- og udeordning for 7. 

klasse.  

Der skal være en større klarhed over, hvad udeordningen 

dækker over, når forældre skriver under. Evt. fælles møde. 

Ude- og inde-ordning følges ad. Klasselærerne vurderer om 

eleverne skal have mulighed for at kunne være inde i 

frikvartererne.  

 

Det besluttes at udeordningen for 7. klasse starter pr. 1. 

januar 2019 på baggrund af positive tilbagemeldinger. 

Klasselærerne vurderer om eleverne skal have lov til at være 

inde i klassen i frikvartererne. Ledelsen skriver ud til 

forældrene i 7. klasse vedr. udeordningen. 

 

6. NIK - Ny i 

København 

Nyt til dagsorden - bilag sendt ud i dag fra KH. 
Axel orienterer om ”Ny i København”-materialet samt 
konceptet, hvor elever bliver direkte integreret i klasserne 
uanset sprogegenskaber.  
Elev-Elev-buddies, forældre-forældre-buddies. Det er ikke 
nødvendigvis kontaktforældrene, som skal agere buddies - 
den må gerne blive uddelegeret til andre forældre i klassen, 
som har lyst til at påtage sig rollen. 
 
Til kontaktforældremødet blev der udtrykt stort ønske om, 
at buddy-systemet ikke nødvendigvis kun var for NIK-
familier. Materialet kan bruges som inspiration til 
indslusningen af alle nye elever på ØF 
Axel: Min. 2 elev-buddies til hver NIK-elev. 

    

7. 

Tilbagemelding vedr. 

seminaret i september. 

Prioritering af 

bestyrelsens opgaver 

fremadrettet sat i 

relation til seminaret 

v. Steen. 
 
Muligt arbejde i skolebestyrelsen fremadrettet: 

- Skolebiblioteket.  
- Lejrskole (økonomi) 
- Revision af bevægelse i undervisningen 

(idrætsbånd) - samt bad efter idræt. 

x  x x 



 

 

- NIK 
- Skolegården, trafikale forholder, fjerne hegn ud 

mod stien? biler i skolegården. 
- ”Åben skole”-principper (forældrebank).  

 

Axel rammesætter skolebestyrelses mulige arbejdsområder. 

Det handler om at tænke kreativt - der er umiddelbart ikke 

ekstra midler. 

Helle researcher frem mod næste møde hvordan PLC 

(biblioteket) kan nytænkes.  

Helle og Louise taler med KH om NIK.  

Hans Henrik og Axel regner på budgetterne for lejrskolerne 

i år, inden det tages op i SB igen.  

 

Det bliver besluttet at de mulige arbejdsområder bliver 

plottet ind i kommende SB-møder løbende (se punkt 11). 

8. 

Meddelelser: 

v. Axel. Juleafslutning d. 22. december. Der bliver to 

afslutninger i kirken, så der er plads til alle elever - 

henholdsvis kl. 11.00 og 12.15. Forældre er velkommen, 

men eleverne har førsteret. Plads kan være en mangelvare. 

Planen for hele dagen bliver sendt ud snarest fra ledelsen.  

 

v. Kasper. Positive tilbagemeldinger fra personalet på 

forum-teater og generelt på pædagogisk-lørdag. 

 

v. Steen. Dialogmøde mellem borgmester, politikere, Skole 

og Forældre og skolebestyrelsesmedlemmer på Københavns 

Rådhus. Der blev drøftet mange forskellige ting - 

eksempelvis rygepolitik. 

 
x x 

 

9.  

Evt. 

 

5 års gennemgang af den nye bygning d. 6. november.   x x 
 

 10. 

Evt. lukket punkt  

  

 

 

 

 

 

 

 

x x 
 



 

 

11. 

Punkter til kommende 

møder:  

Bestyrelsen bliver orienteret om de trafikale forhold og 

parkering løbende. 

 

• Aula - afløseren for Intra tages op løbende. 

• ”Værdiblomst” afklaring af form og proces tages op 
på et senere møde – elevrådet skal inddrages i 
processen. (sem)  

• Valgfagsstruktur på ØF – vi afventer udmelding fra 
ministerium og KBH i forhold til skalopgave. (fra 
sem) 

• Principper for skolens fødselsdag tages op som 
punkt til drøftelse. (sem) 

• Lejrskoler drøftes på et kommende møde. Skal 
sættes i relation til økonomien. (sem) 

• Udsat klassedannelse og lærere i 0. klasse. (sem) 

• Focus på PLC – opfordring til at interesseret 
forældre kommer til et møde med Rasmus, Per og 
KH for at høre om nuværende praksis, 

• NIK 

• Lån af skolens lokaler til klassearrangementer uden 
for skolens åbningstid. Kontaktforældregruppen går 
videre med at udarbejde mulige forslag. 

 

Muligt arbejde i skolebestyrelsen fremadrettet, som vil 
blive drøftet ved kommende møder: 

- Skolebiblioteket.  
- Lejrskole (økonomi) 
- Revision af bevægelse i undervisningen 

(idrætsbånd) - samt bad efter idræt. 
- NIK 
- Skolegården, trafikale forholder, fjerne hegn ud 

mod stien? biler i skolegården. 
- ”Åben skole”-principper (forældrebank).  

 

 

   
 

 


